
 

 
 

 

 
Dagsorden og referat til fællesbestyrelsesmøde 

 
 
Dato:  
Onsdag 30/10 - 24 
 
Tidspunkt:  
17.00. – 19.30 
 
Forplejning: Skolen 
 
Mødeformand / ordstyrer: 

HR 
 
Dagsorden: HMB og KJ 
 
Referat: JS 

 

Nordlyset:  
Helle Mørk Blaabjerg (HMB), Tina Hedevang Christensen (THC), Torben Erik Hamann 
(TEH),  (PJF), Karin Skyldal Sørensen (KS)* , Kirsten Tokeskov Magnowski (KT) 
 

Skole:  
Kasper Jensen (KJ), Mai-Britt Tinning Hegelund (MTH), Oddny Maria Oddsdottir (OM), 
Tanja Hedevang (TH), Jørgen Silberbauer (JS), Arzu Cilek (AC), Emil Adler Lei (EL), 
Marlene Thybo Geertsen (MTG) 
 
 

Suppleanter: 
Helle Katrine Pind Rasmussen (HR), Ulla Østergaard (UØ) 
 
* Vikar for Katrine, der er på barsel. 
 

Fraværende:   
Mai-Britt Tinning Hegelund (MTH) og Arzu Cilek (AC)  
 

 

 

 
Dagsorden  
 
Hvad handler punktet om, er 
der særlige ansvarlige, gæ-
ster og er det til orientering 
(O), drøftelse (D) eller be-
slutning (B) 

 

 
Tid 
 
Estimeret 
tid til 
punktet 

 
Referat 
 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på be-
slutning, angivelse af evt. ansvarlig og evt. deadline. 

 
Formidling 
 
Til hvem, af hvem og 
hvordan? 

 
1. 

 
Godkendelse af 
dagsorden (B) 

 
5 min 

 
Godkendt 

 

 
2. 

 
Referatet fra sidst 
 

 
5 min 

 
Godkendt med bemærkningen:  
Fraværende noteres i referatet fremadretttet.  
 

 
Alle 

 
3. 

 
Nyt fra elevråd (O) 

 
5 min 

 
Mads og William fra elevrådet er ikke tilstede dags dato, 
da de har travlt med projektet ”Walking for water”, som 
er en del af udskolingens brudte uge. 
 
Kasper informerer: 
Elevrådet vil snarest gå i gang arbejder omkring etable-
ring af skolebod. 
 
Der er netop uddannet to Undervisningsmiljørepræsen-
tanter (Ask & Magnus) fra eleverådet.  
 
Der er pt. rigtig mange gode takter og initiativer fra elev-
rådet. Dette med lærer Sigrid Ihler som eminent tovhol-
der.   
 

 
Kasper  

     



 

 
 

 

4. Landsbyrådet 
 
 
4a.  
Nyt fra skole og 
Børnehus 
 

15 min Besøg fra Landsbyrådet med fokus på opdatering og di-
alog mellem mødets parter. 
 
Landsbyrådet fortæller følgende: 
 
Er i dialog omkring tung trafik fra lastbiler til Biogasan-
læg. Der vil fortsat blive kørt x-antalt læs mellem annlæg 
og landmænd, men chaufførerne lover fremadrettet 
være mere opmærksomme på skolevej og evt. omlægge 
ruten en smule.  
 
Der har været dialog omkring cykel- og gangstien fra Bo-
rumvej op til skolen. Det er vigtigt, at der både er plads 
til gående og cyklende på denne sti. Derfor skal de cyk-
lende tage ekstra hensyn og nedsætte farten - især ned 
af bakken.  
 

Landsbyrådet er:  

• I gang med at lave film om Herksind og omegn, 
hvori der også er involveret elever.  
 

• Opmærksomme på skolen i flere sammen-
hænge. Herunder: børnetal, nye udstykninger 
osv.  
 

• en vigtig instans for lokalsamfundet og de har 
brug for flere gode folk og nye medlemmer. Det 
er pt. udfordrende at drive et landsbyråd gen-
nem ret så få frivillige krafter.  
 

• talerør til politikerne og de er løbende i dialog 
med bl.a. Trine Frengler. 
 

• repræsenteret og opdageret omkring ”Hærvær-
ket”. 
 

• initiativtagere til Planetstien. Ros fra skole og 
børnehus for dette initiativ.  

 
Der skal afsluttende lyde en fra Fællesbestyrelsen om at 
følge Landsbyrådet på Facebook og engagere sig, hvis 
man har mulighed for dette.  
 
 
Nyt fra Skole:  
Der er netop dags dato ansat en ny Viceskoleleder.  
Information, navn mv. på vedkommende meldes ud i lø-
bet af uge 45.  
 
Mathilde Lindegaard er netop blevet ansat i dele af Lou-
ise Lams skema.  
 
Der arbejdes på en fastansættelse som erstatning for 
Louise. 
 
Brudt uge / skemaet er brudt op: 
I netop denne uge er skemaet i hele skoledelen helt an-
derledes end vanligt.  

Alle 



 

 
 

 

Dannelesdelen fylder meget i denne uge. Herunder 
medmenneskelighed, forståelse og medfølelse. g 
 
Indskoling og mellemtrin arbejder med Ulandskalende-
ren. 
 
6. til 8. klasse arbejder med Uganda og samler ind til en 
brønd.  
 
9. klasse er i Brobygning denne uge.  
 
 
Nyt fra Børnehus 
 
Opsigelser  
Tina (vuggestue) og Camilla (Rumraketterne) stopper.  
 
Tusind tak til Tina og Camilla for jeres indsats her hos os 
i Herskind. Al held og lykke til jer fremadrettet.  
 
Ansættelser 
Der er netop blevet ansat to nye pædagoger i Børnehu-
set. Paola med start allerede i denne uge (1. november) 
og Michael med start 1. december. 
 
Herudover er der ansat en pædaog med start til 1. fe-
bruar 2025  
 

 
5. 

 
Tilsyn med princip 
for undervisningens 
organisering 

 
15 min 

 
Se bilag for yderligere info om dette punkt.  
 
Helle (HMB) opdaterer princippet.  
 
 

 
Kasper 

 
6.  

 
Opfølgning på vi-
sion og rammesæt-
ning 

 
15 min 

 
Vores fælles vision implementeres bla. gennem vores 
pædagogiske ståsted, som er udarbejdet i samarbejde 
mellem ansatte, ledelse og bestyrelse.  
 
Vi arbejder med professionel relationskompetence, hvori 
”Veje til mindre skældud” ligger implicit.  
 
Vores vision har spillet ind ved ansættelse af viceskole-
leder.  
 
Vi har fokus på at der skal være plads til alle elever i 
Herskind.  
 
Der arbejdes på en ”Rød tråd” for hele huset.  
 
Der er fokus på trivsel for personalet - blandt andet gen-
nem en aktiv personaleforening.  
 
Der arbejdes med styrkede lærerplaner i Børnehuset.  
 
Vi har fokus på ansættelse af uddannet arbejdskraft.  
 
Der er udarbejdet en skoleplan, som anskueliggør ar-
bejdsvilkår i skolen.  
 

 
Kasper 



 

 
 

 

For pædagogerne arbejdes der med årsnorm, der er sty-
rende for deres arbejdstid.  
 

7.  Fællesspisning 30 min Tak til Dorthe. Alle 

 
8. 

 
Mobilfri skole 

 
10 min 

 
Mobiltelefonen kan fortsat være styrende for nogle ele-
ver. Især om morgenen og om eftermiddagen ved an-
komst og afgang fra skolen. Nogle elever skipper ek-
sempelvis Morgen-SFO for at finde et sted på gangen, 
hvor de kan sidde med deres telefon og spille indtil ti-
men starter.  
 
Vi ønsker derfor at gøre skolen helt mobilfri. Det vil sige, 
at telefonen skal være i tasken fra man træder ind på 
skolens område til man forlader skolen igen.  
 
Der vil være få undtagelser fra ovenstående. 
Herunder: 
 

• må anvedes i undervisningen efter anvisning. 

• må anvendes af vores ordblinde elever som 
hjælpemiddel til læsning og skrivnin.  

 
Vi sigter mod at indføre ovenstående fra 1. januar.  

 
 

 
Kasper / alle 

 
9. 

 
Godkendelse af 
årsberetning 
 

 
5 min 

 
Årsberetningen godkendes, sendes ud og fremlægges 
d. 19. november. 

 
Tina 

 
10. 

 
Møde mellem be-
styrelse og perso-
nale 5. november 
 
Flimmeroplæg d. 
19/11  

 
15 min 

 
D. 19/11 afholder Fællesbestyrelsen årsmøde, hvor års-
beretningen gennemgås og debatteres.  
 
I forbindelse med ovenstående kommer Matine fra Bør-
nemediet ”Flimmer” og holder oplæg om børns brug af 
sociale medier. Et spændende oplæg og en mulighed for 
at ”slå to fluer med et smæk”. 
 
”SoMe and zombie” hedder oplægget. Alle er velkomne. 
 
Yderligere information og indbydelse udendes snarest. 
Ansvarlige: Ulla, Helle (HR) og Tina 
 

 
Alle 

 
11. 

 
Opfølgning på be-
styrelseskursus 

 
10 min 

 
Se bilag 
 
Der nedsættes en arbejdsgruppe til udarbejdelse af prin-
cipper i Børnehuset: 
 
Der er tale om skriftliggørelse af følgende principper:  
 
1) Dagsinstituionens arbejde 
2) Samarbejde mellem dagtilbud og hjem  
3) Anvendelse af budgetramme.  
 
Arbejdsgruppe:  
Kirsten, Helle P og Odnny 
 

 
Kasper, Mar 
lene, Kirsten, Emil 
& Tina 



 

 
 

 

 
12. 

 
Opfølgning på dia-
logmøde 

 
5 min 

 
Se bilag 
 
Ny Børne- og Ungepolitik er udgivet.  
 
Fællesbestyrelsen vil fremadrettet arbejde sig dybere ind 
i den nye politik. Herudover skal personalet naturligvis 
også have indblik i og udvikle forståelse for den nye poli-
tik.  
 

 
Marlene & Kasper 

 
13. 

 
Lukkedage i børne-
huset 

 
10 min 

 
Der bruges pt. mange ressourcer på at holde åbent i 
Børnehuset - eksempelvis juleferien og sommerferien. 
 
Det ville være hensigtsmæssigt for den pædagogiske 
kvalitet og det økonomiske råderum at afholde lukke-
dage. Dette vil desuden også give mulighed for bedre af-
vikling af personelats ferie.  
 
Der skal dog tilbydes pasning af børnene - også ved luk-
kedage. Her kan indgås et samarbejdet med andre insti-
tutioner om fælles pasning.  
 
Det er pt. uvist, hvorvidt vi må afholde disse lukkedage, 
men det er kotume andre steder i kommunen. Det politi-
ske niveau undersøger ovenstående. 

 
Ledelsen 

14. Evt. 5 min Intet at bemærke Alle 

  


